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Naše společnost je umanutá prvenstvím. Vítěz bere vše, zní heslo úspěšných a dává
zapomenout olympijskému Není
důležité zvítězit, ale zúčastnit se
. Jenže i z poslední olympiády si většina pamatuje jen pár vítězů. Ani erudovaný sportovní
novinář vám nevysype, kdo se té olympiády zúčastnil. Je to nespravedlivé, ale nic se s tím nedá
dělat. Jedině ve fotbale, tenise nebo šachách se kromě vítěze dozvíte i jméno toho, nad kým
vyhrál.
 
Ze sportu a vědy se tah na prvenství postupně přesunul do všech oblastí našeho života. V
novinách se dočtete, kdo se u nás narodil v první vteřině Nového roku. Media už ale vůbec
nezajímá, kdo se první narodil po třinácté hodině, třicáté sedmé minutě a dvanácté sekundě
sedmnáctého července. Zlato je prostě zlato. Stříbro není zlato. Na hudebních festivalech
jakbysmet.
 
A tak nám nikdo opitý jarem nesděluje, že už kvetou 
druhosenky
. Učitelé matematiky ignorují 
druhočísla
. V žádné špinavé louži, kde kypí primitivní život, nenajdete 
druhoka
. Žádný chemický 
druhek
není pro vědce zajímavý natolik, aby bádali, jestli je ný, natý nebo ičelý.
 
Taky jsem ještě nepotkal člověka, který absolvoval 
druhomájový
průvod. Snad jen komunisté – vědomi si své určité nedostatečnosti – se neoslovují 
souprvi
ale soudruzi.
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